
Protokół nr 27/2021 

z posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytego w dniu 17 maja 2021 r. w godz. od 1600 do 1700 

w  Urzędzie Miejskim  Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1 oraz za pomocą środków 

porozumiewania się na odległość. 

 

Obecni członkowie Komisji Kultury, Sportu i Turystyki: 

1. Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji 

2. Marek Lech Zborowski - Weychman – Wiceprzewodniczący Komisji 

3. Anna Maria Gawlińska 

4. Jacek Juszkiewicz  

5. Kamil Lauryn 

6. Jacek Niedźwiedzki 

7. Wojciech Pająk.  

Nieobecni członkowie Komisji: 

1. Tadeusz Czerwiecki  

 

W posiedzeniu udział wzięli:  

1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk 

2. Roman Rynkowski – Z-ca Prezydenta Miasta Suwałk 

3. Agnieszka Szyszko- Pełnomocnik ds. Organizacji Pozarządowych 

4. Miłosz Stachurski – Wydział Kultury i Sportu. 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

  

Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji Kultury Sportu i Turystyki powitał zebranych 

i przypomniał, że porządek posiedzenia został przesłany wraz z materiałami komisyjnymi.  

 

Radni jednogłośnie przyjęli następujący porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie Protokołu nr 26/2020 posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 19 kwietnia 2021 r. 

2. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi praz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2020 r.  

3. Informacja z konsultacji społecznych projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniego programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi na 

lata 2021-2025. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego programu 

współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi na lata 2021-2025.  

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia warunków i trybu finansowania 

rozwoju sportu w Mieście Suwałki.  

6. Zaopiniowanie „Raportu o stanie Miasta 2020”.  

7. Wolne wnioski. 

 



Ad pkt. 1 

Przyjęcie Protokołu nr 26/2020 posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 19 kwietnia 2021 r. 

 

Bogdan Bezdziecki zapytał o ewentualne uwagi i wnioski do protokołu z poprzedniego 

posiedzenia. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego protokół został przyjęty. 

 

Ad pkt. 2 

Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi praz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2020 r.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Czesław Renkiewicz - Prezydent Miasta Suwałk omówił w skrócie sprawozdanie. Dodał, że 

z roku na rok zwiększa się procentowy finansowy udział Miasta w zadaniach zlecanych 

organizacjom pozarządowych. Pomimo pandemii organizacje wywiązują się z realizacji 

przyjętych zadań.  

Agnieszka Szyszko dodała, że większość spotkań, realizacja dużej części zadań odbywała się 

w sposób zdalny. Nie udało się jednak przeprowadzić zadań z okazjo 300 -lecia Miasta 

Suwałk. Chociaż rok był trudny to daliśmy radę.   

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do powyższego materiału, wobec czego sprawozdanie, 

zostało przyjęte.  

 

Ad pkt. 3 

Informacja z konsultacji społecznych projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniego programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi na 

lata 2021-2025. 

Materiał stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Czesław Renkiewicz - Prezydent Miasta Suwałk przedstawił w skrócie informację. Większość 

wniosków Suwalskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego została uwzględniona. Wniosek 

o przedłużenie okresu realizacji do 5 lat nie został przyjęty. Okres 3 letni jest optymalny.  

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do powyższego materiału, wobec czego informacja, 

została przyjęta.  

 

 

Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego programu 

współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi na lata 2021-2025.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Czesław Renkiewicz - Prezydent Miasta Suwałk przedstawił projekt uchwały.  

 



Wojciech Pająk zapytał o fundusz wkładów własnych i o kontynuowanie tego programu przez 

Miasto. 

 

Agnieszka Szyszko odpowiedziała, że tak. Ostatnie zmiany w procedurach konkursowych 

zewnętrznych wprowadziły niewymagalność wkładów własnych, jednakże fundusz będzie 

kontynuowany jako narzędzie pomocy. 

 

Wojciech Pająk dodał, że ma na myśli wsparcie do funduszy zewnętrznych unijnych i 

rządowych. 

 

Czesław Renkiewicz - Prezydent Miasta Suwałk dodał, że wielkość funduszu wkładów 

własnych będzie zależała od kondycji budżetu Miasta. Zaznaczył, że nie chciałby aby zadania 

zlecone organizacjom społecznym nie były w pełni realizowane z przekazanych środków 

publicznych. Organizacje powinny wykazać się inwencją i zabezpieczać choć skromny swój 

finansowy udział. Powtórzymy jeszcze w tym roku konkurs na wkłady własne i ocenimy 

zainteresowanie. Prawo zamówień publicznych daje możliwość zamówień z klauzulą 

społeczną. Dzięki wykonywaniu zadań przez organizacje pozarządowe budujemy 

społeczeństwo obywatelskie. Należy jednak zaznaczyć, że realizacja zadań prze NGO-sy nie 

może być droższa niż w przypadku zlecenia podmiotowi komercyjnemu.  

 

Wojciech Pająk dodał, że stawki 100 zł za godzinę jest to efekt finalny, co poprzedziło 

wielogodzinne przygotowanie.  

 

Anna Maria Gawlińska zapytała o planowanie zadań i zgłaszanie nowych w trakcie 

konsultacji rocznego programu współpracy Miasta Suwałki z organizacjami pozarządowymi 

lub sygnalizować takie potrzeby Prezydentowi Miasta. Zapytała w jaki sposób należy to zrobić. 

Zgłosiła potrzebę wprowadzenia zadania takiego jak wypoczynek dzieci i młodzieży. Zadanie 

to byłoby również uwzględnione w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta. W wielu 

miastach są przyjęte takie rozwiązania wakacyjnego wypoczynku dzieci i młodzieży.  

 

Agnieszka Szyszko odpowiedziała, że w programie współpracy można wprowadzić takie 

zadanie jak wypoczynek dzieci i młodzieży. W tym roku takie zadanie mógłby wprowadzić 

zarządzeniem Prezydent. Na przyszły rok można to wprowadzić do propozycji priorytetów i 

zapisać jako osobne zadanie.  

 

Czesław Renkiewicz - Prezydent Miasta Suwałk dodał, że często podczas planowania 

zapominamy o niektórych kwestiach i później trzeba korygować w trakcie roku. W tym roku 

będą organizowane półkolonie przez nasze jednostki SOK i OSiR, natomiast można byłoby w 

to zadanie włączyć NGO-sy.     

 

Członkowie Komisji nie mieli więcej pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania 

nad projektem uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

 

za pozytywną opinią głosowało  -   7  radnych  

przeciw                                       -    0  

wstrzymało się od głosu             -    0 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 



Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego 

programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi na lata 2021-2025.  

 
Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia warunków i trybu finansowania 

rozwoju sportu w Mieście Suwałki.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Czesław Renkiewicz - Prezydent Miasta Suwałk przedstawił projekt uchwały. Przypomniał, 

że uchwała była już procedowana lecz została zdjęta z porządku poprzedniej sesji aby ją 

dopracować i pewne kwestie powyjaśniać. Pojawił się wątek pomocy publicznej ale w 

przypadku tej uchwały pomoc publiczna nie będzie miała miejsca co potwierdza opinia 

kancelarii prawnej obsługującej Urząd Miejski. W projekcie uchwały podtrzymano 

proponowane wcześniej rozwiązania dla piłkarzy i siatkarzy w kwestii wielkości dotacji. Wigry 

Suwałki w sezonie 2020/2021 otrzymały stypendia dla zawodników i trenerów na kwotę 1mln. 

300 tyś. zł. W przypadku awansu do I ligi kwota wyniesie 1 mln. 500 tyś. zł. Ślepsk Malow 

Suwałki w sezonie 2020/2021 otrzymał stypendia na kwotę 1 mln. 50 tyś. zł. , a teraz za zajęcie 

7-8 miejsca 1 mln. 700 tyś. zł. Prezydent omówił pozostałe różnice proponowanej uchwały w 

stosunku do poprzedniej. Projekt uchwały był poddany konsultacjom społecznym gdzie 

Suwalska Rada Działalności Pożytku Publicznego podtrzymała swoją opinię, że na sport 

zawodowy powinno się przeznaczać mniejsze środki. Rada Sportu zaproponowała 

podwyższenie kwot w wybranych pozycjach. Uchwała angażuje znaczne środki budżetu 

Miasta.  

 

Wojciech Pająk zapytał o zapisy w tabeli 4 i zapisy o gry zespołowe – gra w piłkę siatkową 

chłopców i piłkę nożną chłopców. Radny zapytał dlaczego tylko chłopców a nie również 

dziewcząt.  Czy dofinansowanie uzyskają tylko chłopcy?  

 

Miłosz Stachurski odpowiedział, że wynika to stąd, że dziewczyny musza zdobywać punkty 

w ramach sportu młodzieżowego, a w obecnej chwili nie mamy takich grup, które mogłyby te 

punkty zdobywać. Jest to temat na najbliższe wiele lat aby takie grupy powstały.   

 

Wojciech Pająk stwierdził, że zmiana uchwały będzie możliwa na wniosek klubów.  

 

Miłosz Stachurski odpowiedział, że punkty należy zdobywać cyklicznie przez okres ostatnich 

trzech lat i jest to proces długotrwały.  

 

Bogdan Bezdziecki zapytał, czy Prezydent przychyla się do któregokolwiek z wniosków 

SRDPP  

 

Czesław Renkiewicz - Prezydent Miasta Suwałk wyraził zdanie, że optowałby za pierwotną 

wersją projektu uchwały, który był przedstawiony miesiąc temu. SRDPP proponowała 

obniżenie dotacji klubom o 30% ale nie było na to zgody Prezydenta. Również propozycja 

płatności za jeden punkt w rywalizacji w systemie sportu młodzieżowego wygeneruje nam 

określone wydatki. Zapytał Miłosza Stachurskiego ile punktów zdobywamy w rywalizacji 

młodzieżowej. 



Miłosz Stachurski odpowiedział, że około 350 punktów.   

 

Czesław Renkiewicz - Prezydent Miasta Suwałk dodał, że kwoty zapisane w projekcie 

uchwały stanowią kwoty „do”.  

 

Anna Maria Gawlińska zapytała o cel wycofania się Miasta ze stypendiów na rzecz dotacji.  

 

Czesław Renkiewicz - Prezydent Miasta Suwałk odpowiedział, że kluby bronią się przed takim 

rozwiązaniem ze względu na konieczność prowadzenia rozliczeń u siebie. Do tej pory 

rozliczało to Miasto co nie jest właściwe ze względu na brak niezbędnej dokumentacji                      

i rozliczeń. Jeżeli chodzi o płacenie dodatkowych składek na ubezpieczenia społeczne, o które 

rozgorzała dyskusja, zdaniem służb księgowych, można tak prowadzić rozliczenia aby tych 

składek nie płacić. Jest właściwym rozwiązaniem rozliczanie większości spraw przez kluby         

a nie przez urzędników.  

 

Anna Maria Gawlińska zapytała czy Rada Sportu pozytywnie wyraziła się o tym nowym 

programie. 

 

Roman Rynkowski – Z-ca Prezydenta Miasta Suwałk odpowiedział, że Rada Sportu na temat 

projektu uchwały wydała opinię pozytywną.    

 

Bogdan Bezdziecki dodał, że uczestniczył w posiedzeniu Rady Sportu, która zaopiniowała 

projekt pozytywnie, lecz kluby zgłosiły zdania odrębne poprzez obawy o oskładkowanie 

stypendiów. Zdaniem radnego zniesienie systemu stypendialnego nie jest dla klubów 

korzystne. Radni już opowiedzieli się za zniesieniem systemu stypendialnego, a nieprzyjęcie 

tej uchwały może spowodować duże zawirowania w Klubie Wigry. Będziemy obserwować 

sytuację w klubach i jeśli zajdzie potrzeba to w przyszłości dokonać modyfikacji.    

 

Czesław Renkiewicz - Prezydent Miasta Suwałk dodał, że jeśli zmiany miałyby spowodować 

dyskomfort finansowy to nie taka była intencja. Opinie o nadmiernym wspieraniu klubów 

zawodowych są co raz częstsze. Nikt nie da nam takiej promocji jak kluby zawodowe. Powinien 

być większy nacisk na pozyskanie przez kluby sponsorów tytularnych. To odciążyłoby budżet 

Miasta.  

 
Członkowie Komisji nie mieli więcej pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania 

nad projektem uchwały. 

 
Głosowanie nad projektem uchwały: 

 

za pozytywną opinią głosowało  -    6  radnych 

przeciw                                        -    0  

wstrzymała się od głosu              -    1 radna 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie „Raportu o stanie Miasta 2020”. 

Raport stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 



 

Czesław Renkiewicz - Prezydent Miasta Suwałk przedstawił raport.  

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania nad 

raportem. 

 
Głosowanie nad raportem: 

 

za pozytywną opinią głosowało  -   4  radnych 

przeciw                                        -   0  

wstrzymało się od głosu              -   3 radnych 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 
 

 

Ad pkt. 7 

Wolne wnioski.  
 

Anna Maria Gawlińska zapytała o odpowiedź PKP w sprawie zgody na wytyczenie drogi dla 

ciężkich pojazdów wzdłuż torów. Obecnie ruch pojazdów ciężarowych odbywa się ulicami 

Parowozową i Zwrotniczą.  

 

Czesław Renkiewicz - Prezydent Miasta Suwałk odpowiedział, że temat nie jest ustalony z 

koleją. Trwa procedura wyłonienia projektanta na Rail Balticę. Przebieg trasy wschodniej, w 

tym łącznika od Sejneńskiej do Wylotowej zakładał przejście przez tory górą. Ostatnie 

propozycje projektantów idą w kierunku tunelu. Odpowiedzi PKP nie należy się spodziewać 

przed wyłonieniem projektanta. Prezydent wyraził zdanie, że ciężki sprzęt nie powinien jeździć 

pomiędzy budynkami mieszkalnymi.    

 

Wolnych wniosków więcej nie zgłoszono. Na tym protokół zakończono.    

  

Przewodniczący  

Komisji Kultury, Sportu i Turystyki 

     Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

          Bogdan Bezdziecki 
  

                                                 

Protokół sporządził: 

 

 

Marcin Andrzej Szypulski 

Kierownik Biura Rady Miejskiej  

w Suwałkach 


